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Tisková zpráva č. 14, ze dne 21. 2. 2022 

1) Kdy a proč byly pokáceny vzrostlé topoly na hřišti Na Křemelce? Kolik topolů šlo 
celkem k zemi? 

Již v loňském roce, na podzim, byly poraženy topoly na vnitřní (severní) straně 
fotbalového hřiště a to z důvodů spojení dvou akcí dohromady. Jednak byly topoly již 
za hranou své životnosti, která je v městském prostředí uváděna zhruba v horizontu 
třiceti let stáří stromu. (To ovšem neznamená, že mimo městskou zástavbu nemůže 
topol spolehlivě fungovat ve vyšším stupni stáří. Jednak neohrožuje a jednak 
nedegraduje vlivem městského prostředí.) V místech, kde topoly stály je plánovaná 
nová trasa pro položení teplovodu z plaveckého stadionu na zimní stadion.  Na 
protilehlé straně hřiště (směrem k Lidlu), lemující příjezdovou komunikace, byly 
topoly pokáceny v minulém týdnu se stejným důvodem. Jejich zdravotní stav již 
nedovoloval další ponechání na místě. Termín kácení byl spojen s celkovou 
plánovanou rekonstrukcí fotbalového hřiště, při které dojde k položení kompletního 
zavlažovacího systému se založením nového travnatého povrchu.   
Posudek zdravotního stavu topolů byl zhotoven arboristickou společností, která 
zhodnotila jejich stav jako nevyhovující. Stromy byly uvnitř kmenů prohnilé.  

2) Jak náročné bylo tyto stromy v této oblasti pokácet? 

První z alejí se kácela systémem postupného odřezávání stromů, neboť nebylo 
možné, aby technika vjela na hřiště. Tato metoda je jednak velmi zdlouhavá a 
samozřejmě i finančně náročná.  
Druhá alej se díky plánované rekonstrukci hřiště realizovala klasickým podříznutím 
stromů s tím, že technika stromy naklopila na plochu hřiště.   

3) K čemu bylo či bude využito dřevo ze stromů? Jak staré stromy byly, v jakém 
„zdravotním“ stavu? 

Dřevo se zužitkuje na štěpku do teplárny.  
Stromy byly zhruba padesátileté a ve velmi špatném zdravotním stavu, který 
ohrožoval okolí. Arboristický posudek jasně definoval stromy jako nebezpečné.  

4) Je v daném místě naplánována náhradní výsadba (jaká a kdy k ní dojde)? 

Samozřejmě. S výsadbou se počítá ihned po realizaci rekonstrukce hřiště. Bude 
vysazeno 80 ks nových stromů. Vysazeny budou pyramidální habry fastigiátního 
tvaru, které nepotřebují zvláštní údržbu. 
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5) Došlo v minulých týdnech nebo ještě dojde i na kácení jiných stromů na jiným 
místech ve Strakonicích?  

V tuto chvíli se řeší především úklid kalamitního dříví. Tedy stromů, které padly kvůli 
silným nárazům větru.  

  

Ing. Markéta Bučoková, PR 

 

na vědomí: Miloš Vrátný – Týdeník  


